
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Újszász Város Képviselő-testület 2013. április 9-én a Zagyvaparti Idősek 

Otthonában (Akácfa út 90) tartott soron következő kihelyezett ülésén. 

 

M U T A T Ó 

Napirendi pont: Határozat szám: 

 

Újszász Város Képviselő-testület 2013. április 9-i ülése  29/2013. 

napirendjeinek elfogadásáról. 

 

1. A Zagyvaparti Idősek Otthona 2012. évi működéséről szóló   30/2013. 

beszámoló elfogadásáról. 

 

2. Az Újszászi Rendőrőrs által készített, Újszász Város közbiztonsági  31/2013. 

      helyzetéről szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

      A Városi Polgárőr Egyesület által készített, Újszász Város közbiztonsági  32/2013. 

      helyzetéről szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

      Az Újszász Város Közbiztonságáért Közhasznú Alapítvány által készített, 33/2013. 

      Újszász Város közbiztonsági helyzetéről szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

3. Újszász Város Önkormányzat 2012. évi gyermekvédelmi és gyermekjóléti  34/2013. 

      feladatainak ellátásáról szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

4. A Szolnoki Kistérségi Többcélú Társulása Zagyva menti Integrált 35/2013. 

      Központja 2012. évi működéséről szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

5. Újszász Városi Önkormányzat 7/2013.(IV.10.) rendelete Újszász Városi Önkormányzat 

2012. évi költségvetésének teljesítéséről és a 2012. évi pénzmaradvány jóváhagyásáról.  

 

6. A 2012. évi Éves ellenőrzési jelentés és éves összefoglaló ellenőrzési   36/2013.  

jelentésről. 

 

7. Létszámcsökkentési döntéssel kapcsolatos központi költségvetési   37/2013. 

hozzájárulás igényléséről. 

 

8.   A Rózsa Imre Középiskola és Kollégium intézmény vagyonkezelési 38/2013. 

      szerződésének megkötéséről. 

 

A Vörösmarty Mihály Általános Iskola és a Pedagógiai Szakszolgálat  39/2013. 

intézmény használati szerződésének megkötéséről. 

 

9. Egyéb kérdések megtárgyalása 

9/1. Újszász Városi Önkormányzat 8/2013.(IV.10.) rendelete a talajterhelési díjról szóló  

        9/2012.(III.07.) önkormányzati rendelete módosításáról. 

9/2. A 2013. évi Civil szervezetek támogatási tartalék felosztásáról. 40/2013. 

9/3. Képviselői tiszteletdíj felajánlásáról. 41/2013. 

       (Dr Szóró Magdolna képviselő.) 

B e j e l e n t é s e k  
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Újszász Város Képviselő-testület 2013. április 9-én a Zagyvaparti Idősek Otthonában  

              (Akácfa út 90) tartott soron következő kihelyezett ülésén. 

 

Jelen vannak: Molnár Péter polgármester, Kaló Istvánné alpolgármester, Bálint Ferenc,  

               Petrik Ferenc, Répási Csabáné Tóth Rozália, Rózsa György, Szórád Róbert és Dr  

               Szóró Magdolna képviselők. 

 

Meghívottak közül jelen vannak: Udud Róza jegyző, a napirendek meghívottjai és a 

bizottságok jegyzőkönyvvezetői. 

 

Molnár Péter polgármester: Köszönti az ülésen megjelenteket. Megállapítja, hogy a 9 fő 

képviselő közül 8 fő jelen van, így az ülés határozatképes, és azt megnyitja.  

Tájékoztatja a testület tagjait, hogy Bogárné Simon Klára képviselő távolmaradását előre 

bejelentette. 

Javaslatot tesz az ülés napirendi pontjaira, mely megegyezik a most kiosztott napirendekkel. 

Kéri a képviselő-testületet, hogy a napirendi ponttal kapcsolatban kérdéseiket, javaslataikat 

tegyék meg. Mivel javaslat nem érkezik, kéri a testület tagjait, hogy a napirendi pontok 

elfogadásáról szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

29/2013.(IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

Újszász Város Képviselő-testület 2013. április 9-i ülése napirendjeinek elfogadásáról. 

 

Újszász Város Képviselő-testülete, Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testülete 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 13/2010.(X.27.) rendeletének 12.§ (3) és (4) 

bekezdése alapján a Képviselő-testület 2013. március 12-i ülésének napirendjeit, annak 

sorrendjét az alábbiak szerint hagyja jóvá: 

 

1.) A Zagyvaparti Idősek Otthona 2012. évi működéséről szóló beszámoló 

megtárgyalása. 

      

2.) Újszász város közbiztonsági helyzetéről szóló beszámolók megtárgyalása. 

 

3.) Újszász Város Önkormányzatának 2012. évi gyermekvédelmi és gyermekjóléti 

feladatainak ellátásáról szóló beszámoló megtárgyalása. 

 

4.) A Szolnoki Kistérség Többcélú Társulása Zagyva menti Integrált Központja 2012. 

évi működéséről szóló beszámoló megtárgyalása.  

 

5.) Újszász Városi Önkormányzat 2012. évi költségvetési előirányzatainak 

teljesítéséről és a pénzmaradvány jóváhagyásáról szóló előterjesztés 

megtárgyalása. 

 

6.) Újszász Városi Önkormányzat éves ellenőrzési jelentés és éves összefoglaló 

ellenőrzési jelentésről szóló előterjesztés megtárgyalása. 
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7.) Létszámcsökkentési döntéssel kapcsolatos központi költségvetési hozzájárulás 

igényléséről szóló előterjesztés megtárgyalása.  

 

8.) Állami fenntartásba került köznevelési feladatot ellátó intézmények használati és  

     vagyonkezelési szerződésének megkötése a Klebelsberg Intézményfenntartó  

     Központtal. 

 

9.) Egyéb kérdések megtárgyalása. 

 

9/1. Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testületének a talajterhelési díjról  

       szóló 9/2012. (III.07.) önkormányzati rendelete módosításáról szóló  

       előterjesztés megtárgyalása. 

 

9/2. A 2013. évi civil szervezetek támogatásáról szóló előterjesztés megtárgyalása.         

 

9/3. Képviselői tiszteletdíj közcélú felajánlása.  

 

Erről: 1./ Molnár Péter polgármester, 

          2./ Képviselő-testület tagjai, 

          3./ Udud Róza jegyző 

               é r t e s ü l.- 

 

 

1. Napirendi pont megtárgyalása 

(A Zagyvaparti Idősek Otthon 2012. évi működéséről szóló beszámoló megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Köszönti a jelenlévő Nyitrainé Kiss Katalin Igazgató 

Asszonyt, és a kollégákat. Köszöni a kihelyezett testületi ülés lehetőségének biztosítását. 

A beszámolót tárgyalta a Szociális, Egészségügyi és Foglalkoztatási Bizottság. Kéri a 

bizottság elnökét, hogy tájékoztassa a testületet a bizottság javaslatáról. 

 

Dr Szóró Magdolna: A szociális bizottság megtárgyalta a beszámolót, melyet elfogadásra 

javasol a képviselő-testület felé. Elmondja, hogy nagyon szomorú amiatt, hogy a lakók 

fele nem tudja kifizetni a teljes térítési díjat. Módot kellene találni arra, hogy a lakó 

beköltözéséig ne legyen megterhelve különböző hitelekkel a nyugdíja. A nyilatkozatot 

aláírják a bekötözés előtt, hogy a megfelelő összegű jövedelem a rendelkezésére áll, csak 

mire beköltözik az otthonba, akkorra már a nyugdíja terhelés alatt áll, így nem tudja a 

térítési díjat megfizetni. A térítési díj befizetésén túl nagyon kevés jövedelem marad, és 

nem gondoskodnak arról, hogy elhalálozás esetén a temetésük megfelelő körülmények 

között történjen. Jelenleg is vannak eltemetetlen hamvak, akiknek az eltemettetéséről az 

önkormányzatnak gondoskodni kell. Köszöni a bizottság nevében is az itt dolgozók 

áldozatos munkáját, és Dr Karácson János orvosnak a munkáját. 

 

Molnár Péter polgármester: Kéri Nyitrainé Kiss Katalin Igazgató Asszonyt, hogy 

amennyiben van, tegye meg szóbeli kiegészítését. 

 

Nyitrainé Kiss Katalin: Köszönt minden kedves megjelentet. Elmondja, hogy állami 

intézményben függetlenül attól, hogy milyen jövedelemmel rendelkeznek a lakók, 

kötelesek ellátni őket maximum a képviselő-testület által megállapított térítési díj erejéig. 

A lakónak a jövedelmétől függő térítési díj fizetési kötelezettsége van. Azt is kötelesek 

ellátni, akinek semmiféle jövedelme nincs. Nincs ráhatásuk arra, hogy ki milyen 
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vagyonnal rendelkezik, amikor bekerül az intézménybe. Szóba jöhet az ingatlan 

jelzáloggal való terhelése, de ezt olyan magas összeghez köti a törvény, hogy vidéken 

szinte egyáltalán nem tudja az intézmény ezt érvényesíteni, ugyanis az ingatlannak 

1.100.000.-Ft fölötti értékűnek kell lennie ahhoz, hogy terhelhető legyen. Ezt rendszerint 

ez alatt vallják be és az ingatlan értékét vagy haszonélvezeti jogának értékét nem 

vizsgálhatják. A hitelekkel terhelt nyugdíjak nagy problémát jelentenek az intézménynek 

is, mellyel kapcsolatban különböző szakmai fórumokon tettek már lépéseket. A 

felvételkor próbálnak a lehető legkörültekintőbben eljárni. Az okmányaikat a 

hozzátartozóknak is indokolás mellett adják ki, de a lakók jogait nem korlátozhatják. 

Jelenleg négy olyan elhunyt van, akinek a hamvasztása megtörtént, de vagy nem 

jelentkezett a hozzátartozó, vagy nincs élő hozzátartozója. Szabó Jánossal és az Atyával 

egyeztetve a hamvak végső nyugalomra kerülnek, eltemettetésükre sor kerül. Úgy 

gondolja, hogy mindenkinek saját belátása szerint gondoskodni kellene az elhalálozása 

utáni teendőkről, de sok esetben a visszajáró költőpénzüket felélik és bármennyire is 

igyekeznek ösztönözni őket erre, elhárítják és ebben az esetben sincs kötelező jogi 

szabály. 

 

Molnár Péter polgármester: Köszöni a kiegészítést, és kéri a testület tagjait, hogy tegyék 

meg hozzászólásaikat. 

 

H o z z á s z ó l á s o k 

 

Dr Szóró Magdolna: Vannak olyan gondozottak, akiknek a házukra van ráterhelve a 

térítési díj. Az ingatlant kommunális adófizetési kötelezettség terheli, csak kiadást jelent.  

 

Nyitrainé Kiss Katalin: Az önkormányzat az adótartozást adók módjára behajtja, a 

nyugdíjból levonhatja a tartozás összegét. Általában 1-3.000.-Ft összegű a térítési díj és a 

kifizetett összeg közötti különbség, amelyet nagyrészt a hozzátartozók megtudnak fizetni 

havi szinten. Az ingatlanra nem kerül rájegyzésre a tartozás. 

 

Dr Szóró Magdolna: Ha nem fizetik meg a térítési díjat, akkor az a szociális otthon 

hiánya? Amikor nincs hozzátartozó, ki viseli az ingatlan gondját? 

 

Nyitrainé Kiss Katalin: Több esetben kapnak felszólítást az ingatlanok rendbetételére. Az 

intézménynek nem kötelessége és kapacitása sincs az ingatlanok sorsát figyelemmel 

kísérni. Azt javasolják, hogy ha a lakók megszokták az intézményt és úgy gondolják, 

hogy nem költöznek már vissza, akkor próbálják értékesíteni az ingatlant, hiszen ha az 

ingatlan lakatlanná válik, akkor rohamosan romlik az állapota és ezek az idős házak 

bontásra lesznek ítélve. 

 

Dr Szóró Magdolna: Véleménye szerint bármennyire is szociálisan érzékenynek kell 

lenni és tiszteletet kell érezni az idősek iránt, de azért jó lenne, hogy magasabb 

fórumokon is elgondolkodnának azon, hogy mit lehet tenni. 

 

Szórád Róbert: Kérdezi, hogy mit jelent az, hogy az új épületben az elektromos hálózat 

balesetveszélyes? 

 

Nyitrainé Kiss Katalin: A képviselők előtt is ismert probléma. Szakember által végzett 

vizsgálat szerint abban az épületben annyira elhasználódott a hálózat, hogy 

balesetveszélyt okozhat, túlmelegedést jelenthet. A hálózat kis részében sikerült a 
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vezetékeket kicserélni, de a balesetveszély még fennáll. Szeretne minden szükséges 

óvintézkedést megtenni, de a teljes hálózatcserét nem tudják végrehajtani. 

 

Szórád Róbert: Tehát áramütés és tűzveszély lehet? 

 

Nyitrainé Kiss Katalin: Az akkor felvett jegyzőkönyvben részletesen rögzítve van 

minden. Folyamatosan csökkentik a balesetveszélyt. 

 

Molnár Péter polgármester: Elmondja, hogy az idei költségvetésben 5 millió forint van 

fejlesztésre előirányozva. Bízik benne, hogy az épület vezetékcseréjét meg tudják oldani. 

Léptek ebben, mert korábban is ezt volt a probléma. Ebben az évben meg fog szűnni ez a 

probléma. 

 

Petrik Ferenc: Ha nem is nap mint nap, de évek óta ide jár. Mindig eszébe jutott, hogy mi 

lesz ennek az intézménynek a sorsa. Ismerve az elmúlt időszakot, az önkormányzat 

teherbírását és adósságállományát felvetődött benne is kérdésként, hogy vajon bír-e az 

intézménnyel az önkormányzat? Az első költségvetési tárgyaláskor októberben felkapta a 

fejét, amikor az Alpolgármester Asszony azt mondta, hogy a kormány növeli a kvóta 

összegét és oda jutnak, hogy a szociális otthon önállóvá válik. Nagyon megörült neki. 

Kiderül a költségvetésből, hogy nemcsak hogy önállóvá válik, hanem a szociális otthon 

támogatja a közös büdzsét. Mennyi az az összeg, 5 millió forint vagy annál több ami 

benne marad a közös költségvetésben? Január 1-jétől lényegesen változott az élelmezés 

minősége és mennyisége, valószínűleg több pénz adódik erre. A villamos problémák évek 

óta visszaköszönnek. Nagyon bízik abban, hogy azokat a problémákat megoldják, amiket 

évtizedek óta maguk előtt görgetnek. Dr Szóró Magdolna képviselő asszony által 

elmondottakkal kapcsolatban az a véleménye, hogy az újszászi időseket ne rangsorolják 

már úgy, hogy ki mit tud fizetni. 

 

Kaló Istvánné: Elmondja, hogy ebben az évben feladatfinanszírozás van. Ez azt jelenti, 

hogy az előző évi kiadási szinten biztosítják a költségvetési támogatást. Két ütemben fog 

megtörténni. Az első ütemben 37-38 millió forint támogatást kaptak működési 

támogatásként, amelyet le is ellenőriztek a helyszínen a leadott adatok alapján. Ma kapták 

meg a tájékoztatást a MÁK-tól, hogy 60 millió forint támogatási összeget állapítottak 

meg a felülvizsgálat alapján. A júniusi döntésnél várhatnak még további támogatást, 

amivel a bevételi és kiadási oldal egyensúlyban lesz. Amennyiben nem kapnak, úgy lehet, 

hogy a térítési díj emelésére szükség lesz, amihez eddig nem nyúltak hozzá.  

 

Petrik Ferenc: Felmerült az a kérdés, hogy a költségvetés tárgyalásakor jól döntöttek-e a 

létszámokkal kapcsolatban? 

 

Kaló Istvánné: A dolgozói szakmai létszám a törvényi előírás szerinti, a gondozotti 

létszám 150 főre való csökkentése pedig a bentlakásos intézményekkel kapcsolatos 

szakmai irányelvvel van összhangban. Nem szabad elfeledkezni arról a pályázatról 

sem,amit tavaly nyújtottak be, és ahol szintén 150 férőhely volt a feltétel. A férőhely 150 

főre való csökkentése nem érinti az újszásziakat, hiszen ez a létszám teljesen lefedi az 

újszászi gondozottakat. 

 

Bálint Ferenc: Elmondja, hogy elég sokrétűen tárgyalta valamennyi területet. A 

14.oldalon egyértelműen részletezve van a gondozottak összetétele életkortól az 

állapotukig. Elég sok az ágyhoz kötött gondozott. Kérdezi, hogy hogyan tudják az itt 

dolgozók ellátni a mindennapi feladataikat, milyen nehézségek vannak. Nehéz lehet úgy 
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eleget tenni a feladatnak, hogy ha éjszaka 1-2 nővér van 50 főre. Hogyan vannak 

elismerve a nővérek? 

 

Nyitrainé Kiss Katalin: Az 1/2000. SZCSM rendelet szabályozza a kötelező szakmai 

feltételeket, melyből egyértelműen látszik, hogy 50 főre 12 ápolót, gondozót kell 

foglalkoztatni. Ez a létszám megvan, sőt a múlt évben az egyéb személyzet terhére 

hárommal, idén egyel több olyan ápolónőt tudnak foglalkoztatni, szorosan figyelembe 

véve a bérgazdálkodást, aki a kötelező szakmunkás minimálbért kapja. A szakképzett 

ápolók ezen felül 24ezer forintos ágymelletti pótlékot, valamint még délutáni és éjszakai 

pótlékot kapnak. Sajnos ennél többet nem áll módjában fizetni, a minimumot kapja a 

legtöbb munkatársa. Ez nagyon kevés, hiszen majdnem mindegyik kollégája magánéleti 

problémákkal küzd, ami a bérüket is érinti. Szakmai beszélgetésekkel, szupervízióval 

próbálják a mindennapi munkájukat megkönnyíteni. 2008 óta jogszabályi kötelezés 

nyomán a lakók 4 órán túli gondozási szükséglettel kerülhetnek be a szociális otthonba. 

Sok lakó 24 órás gondozási szükséglettel rendelkezik. Egy-egy osztályon 50-50 fő van, és 

az egy osztályra jutó 12 főből 3-4 fő látja el a szolgálatot. Megpróbálták azt, hogy 2 

éjszakás lássa el a szolgálatot, de akkor nappalra nem maradt elegendő létszám. Nagyon 

túlterheltek a kollégák, nagyon kevés a bérük, de a jelenlegi jogszabályi rendelkezés nem 

ad ennél többre lehetőséget.  

 

Répási Csabáné Tóth Rozália: A beszámoló szerint a 152 fő közel fele, 62 fő demens 

beteg. Ehhez viszonyítva nagyon kevésnek érzi azt a gondozói létszámot, amit a 

jogszabály állapít meg. Kérdezi, hogy a nővérhívó rendszer kiépítése kért árajánlatot, 

mennyibe kerülne a rendszer kiépítése? Nagyrabecsüli és üdvözli a kertészkedést az 

intézmény környékén. Ennek az intézménynek közel 100 éves fái vannak. Üdvözli a 

konyhakerti önellátás biztosítását és a gyümölcsösök telepítését. A segítségét szeretné 

felajánlani ez irányban. Segíteni szeretne a munkájával, esetleg a szaporító anyag 

beszerzésében és elszállításában. Az önkéntes munkára való felhívást jobban közhírelni 

kellene, mert így szakmai felügyelet mellett többen be tudnának segíteni a munkába. Az 

itt dolgozók szívvel lélekkel végzik a munkájukat és már nem a pénz, hanem a belső 

mozgatórugó hajtja őket, és ez mindenképpen elismerést jelent. 

 

Nyitrainé Kiss Katalin: A nővérhívó rendszerrel kapcsolatban elmondja, hogy 

pályázatból sikerült kiépíteni az emeleten és a földszinten a nővérhívót, és mivel várják 

az ajánlatot arra vonatkozóan, hogy hogyan lehet a földszinti részről áttelepíteni a 

nővérhívót a másik épületbe. Pontos összeget még nem tud mondani. Már 

megtapasztalták, hogy sokkal nagyobb jelentőséget tulajdonítottak a nővérhívó 

rendszernek, viszont az állapotból adódóan már nagyon kevesen tudják érdemben 

használni. Az a fontos, hogy a nővér rendszeresen ellenőrizze a szobában a lakót. 

Elmondja, hogy kertészkedésre nagyon sok területük van, munkaerő egyre kevesebb. Ezt 

az idősotthonok nagy részében már nem végzik. Nagyon óvatosan kell bánniuk a 

konyhakerti növények termesztésével, mivel a saját termést nem szívesen engedi be a 

konyhába az ÁNTSZ, de az élelmiszeregészségügyi szabályok ezt nem zárják ki. Nagyon 

sokat foglalkoznak parkosítással. Sajnos tömegével vágják ki a fákat, már átlátni a 32-es 

útra. A rendőrség és a polgárőrség is közreműködik a fatolvajok elfogásában. Az a baj, 

hogy ezeket a fákat derékban vágják ki, és utána nekik kell kiszedni és pótolni őket. Az 

önkéntes munka nagyon fontos a számára, korábban sok önkéntes munkában vett részt. 

Fontos tudni az önkéntes munkáról, hogy nem végezhetnek szakmunkát, ezért az idősek 

szabadidős tevékenységénél segítenek, vagy a környezet rendbetételénél segédkeznek. Az 

intézménynek mindkettő nagy segítség, hiszen az intézmény közel 9 ha-on fekszik. Az 

átlaglétszám öt fő. Előbb-utóbb az önkéntes munka kötelezővé válik. Igyekszik 
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kampányolni és közhírelni az önkéntes munka lehetőségét, ugyanis 14 éven felüli 

korosztályból mindenkit várnak.  

 

Dr Szóró Magdolna: Vannak civil szervezetek, ifjúsági klubok, nyugdíjas klubok, őket is 

meg lehet keresni egy felhívással. Az itt dolgozók úgy vannak megbecsülve, mint az 

egészségügy többi területén dolgozók. A beszámolóban szerepel, hogy különböző 

feljelentések miatt többszöri ellenőrzés zajlott az otthonban, és megállapították, hogy az 

intézmény a törvényi előírásoknak megfelelően működik, dokumentációs rendje precíz és 

pontos. Gratulál, és további jó munkát kíván. 

 

Petrik Ferenc: A hónap elején bevezetett orvosi ügyelet megszűnése okozott-e gondot 

vagy zavart? 

 

Nyitrainé Kiss Katalin: Elmondja, hogy kellett már ügyeletet hívniuk, de nem történt 

probléma. Sokszor Karácson doktor úr az ügyeletes és akkor jön, nagyon lelkiismeretesen 

végzi a munkáját. Éjszaka vagy ügyeleti időben nem észleltek ebből problémát. 

 

Molnár Péter polgármester: Megköszöni az Igazgató Asszonynak és valamennyi 

dolgozónak az elmúlt évi munkáját.  

Mivel több hozzászólás nem hangzott el, kéri a testület tagjait, hogy a beszámolóval 

kapcsolatban szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

30/2013. (IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

a Zagyvaparti Idősek Otthona 2012. évi működéséről szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

Újszász Város Képviselő-testülete megtárgyalta a Zagyvaparti Idősek Otthona 

2012. évi működéséről szóló beszámolót, melyet jóváhagyólag elfogad, és egyben 

megköszöni az intézmény igazgatójának, vezetőinek és dolgozóinak az intézmény 

működéséhez nélkülözhetetlen, fáradhatatlan munkáját. 

 

Erről: 1./ Nyitrainé Kiss Katalin Igazgató Asszony, 

          2./ Képviselő-testület tagjai, 

          3./ Udud Róza jegyző 

               é r t e s ü l.- 

 

 

2. Napirendi pont megtárgyalása 

(Újszász város közbiztonsági helyzetéről szóló beszámolók megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Köszönti Fürj János urat a rendőrkapitányság részéről, Juhász 

Tibort a helyi rendőrőrs parancsnokát és Dr Muskó Zsoltot az Újszász Város 

Közbiztonságáért Alapítvány Elnökét. A beszámolót tárgyalta az Ügyrendi Bizottság. 

Kéri a bizottság tagját, hogy tájékoztassa a testületet a bizottság javaslatáról. 

 

Bálint Ferenc: Az Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja valamennyi beszámolót. 

Valamennyi bizottság tag pozitívan értékelte az anyagot attól függetlenül, hogy vannak 

negatív tények is. Az anyag elemzi a közbiztonság helyzetét és vannak olyan pontok, 
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amik az átlagtól eltérnek, így a vagyon elleni bűncselekmények száma. Minden második 

hozzászóló aggályosnak találta. Az állomány is megfiatalodott. Jó a kapcsolatuk a 

polgárőrséggel és az önkormányzattal is. A vagyon elleni bűncselekményekkel 

kapcsolatban a negatívumnak az a pozitív eleme, hogy együttműködik a lakosság a 

rendőrséggel. Nagyon zavaró a közterületen a kóbor állatok, lovak és tehenek 

akadályozzák a közlekedést. 

 

Fürj János: Üdvözli a jelenlévőket. Elmondja, hogy Szabó Zoltán Kapitányságvezető 

sajnos nem tud részt venni a testületi ülésen, de ezúton is megköszöni az anyagi és 

technikai támogatást amit a tisztelt polgármester úr és képviselő-testület az újszászi 

rendőrségnek ajánlott. Elmondja, hogy tavaly 4 fő hallgató került az állományba, akik 

idén, illetve jövőre végeznek. Júliustól 2 fővel kívánják bővíteni az újszászi rendőrőrs 

állományát, akik itt látnak el szolgálatot. Az informatikai rendszer felújításra került és a 

gépjárművek is megújultak. A bűncselekmények száma a tavalyi évben emelkedést 

mutat. Elsődlegesen az eddig szabálysértésként, most bűncselekményként lefolytatott 

ügyek miatt. Elmondja, hogy előzetesen letartóztatásra került három olyan személy, 

akiknek a javára írható a vagyon elleni bűncselekmények nagyrésze. Emiatt az idei év 

első negyedévét a tavalyit összehasonlítva megállapítható, hogy míg tavaly 102, az idén 

52 eset történt. A mélyszegénységben élők így tudnak megélni, hogy favágást, lopást 

követnek el. Júniustól indult el a megerősítő erő a településen. Nappal és éjszaka 

folyamatosan fognak járőrszolgálatot ellátni. A közlekedésrendészeti tevékenységgel 

kapcsolatban elmondja, hogy elsődlegesen ittas gépjárművezetést, ittas kerékpározást, 

valamint a közlekedési szabálysértések kiszűrése lesz a feladat. Nagy hangsúlyt 

fordítanak a megelőző tevékenységre.  

 

Molnár Péter polgármester: Nagyon örül annak, hogy látható a rendőrség és gyarapodik a 

létszáma is. Bízik benne, hogy közösen a polgárőrséggel és az alapítvánnyal olyan 

eredményt érnek el, amivel a lakosságot megtudják nyugtatni közbiztonsági szempontból. 

Az alapítvány eszközökkel támogatta a rendőrőrs munkáját, és bár már a jogszabályok 

megváltoztak, mégis komoly szerepet tölthet be a közbiztonság szempontjából a város 

életében. Talán a várhatóan júniusban átadandó térfigyelő kamerarendszer tovább javítja 

a közbiztonságot.  

 

Juhász Tibor: Köszönti a jelenlévőket. Elmondja, hogy a vezetésben változás nem 

következett be. Varga Tamás lett az újszászi körzeti megbízott január 1-jétől, aki jelenleg 

a szaktanfolyamot végzi és annak elvégzése után aktívan részt tud venni a bűnügyi 

tevékenységek felderítésében. A bűncselekmények száma a mutatók szerint nőtt, ami 

abból is ered, mivel itt kellett feltüntetni az iratok ellopását is, iratonként. Tehát egy tálca 

ellopása esetén 6 bűnügy is keletkezhetett. A vagyon elleni bűncselekmények 

tekintetében télen volt markáns emelkedés, amelyek főleg lakatlan házak sérelmére 

elkövetett betöréses lopások voltak. A Szekszárdi út környékén is voltak betörések, be 

tudták azonosítani az elkövetőeket. Nemcsak itt, hanem Jászladány és Szolnok térségében 

is több milliós rablást követtek el. A betöréses lopások száma nőtt, kisebb értékre 

besurranással, mely nyilván irritálja a lakosságot. Egy személy terhére lehet róni 25-30 

bűncselekményt is. Történt a városban olyan rablás, amikor gyógyszerekkel elkábítva 

fosztotta meg értékeitől a sértettet T.Gyula. Szeretné megragadni az alkalmat és kérni a 

jelenlévőket, hogy ha valaki tud hasonló elkövetésről vagy bármilyen információja van, 

azt jelezze. Elmondja, hogy nyártól meg fog újulni a Btk., és minden jogellenes élőfa 

kivágás és színesfém lopás kikerül a szabálysértési törvény hatálya alól, bűncselekmény 

lesz. A terménylopásokkal kapcsolatban a rendőrség most már az terepjáróval időben ott 

tud lenni és el tudnak járni az elkövetőkkel szemben. Tapasztalat, hogy a bíróság az 
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elkövetőket pénzbüntetésre ítéli. Elmondja, hogy van egy szabálysértési nyilvántartó 

rendszer, és aki elsőre követ el szabálysértést, az figyelmeztetést kap, aki már többször 

azt bíróság elé állítják. Büntető eljárásban megvan a lehetőség, hogy ha tettenérik akkor 3 

vagy 30 napon belül bíróság elé kell állítani. Az időskorúak otthonában a falopások miatt 

szolgálatot teljesítettek a polgárőrség támogatásával. Nappal két polgárőr teljesített 

szolgálatot, amelyet ezúton is megköszön. A képviselőket arra kéri, hogy bármilyen 

állampolgári bejelentéssel találkoznak, azt jelezzék a rendőrőrsön, mert amiről nem 

tudnak, azzal kapcsolatban nem tudnak intézkedni. Bár egyre jellemzőbb, hogy a lakosok 

jelzéssel élnek, így egy-két problémára azonnal tudta reagálni. Mégegyszer megköszöni a 

támogatást a polgárőrségnek és az alapítványnak is. 

 

Molnár Péter polgármester: Kéri a testület tagjait, hogy tegyék meg hozzászólásaikat. 

Mivel hozzászólás nem hangzott el, kéri, hogy az előterjesztésben szereplő sorrendben a 

határozati javaslatokról szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

31/2013. (IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

az Újszászi Rendőrőrs által készített, Újszász Város közbiztonsági helyzetéről szóló 

beszámoló elfogadásáról. 

 

Újszász Város Képviselő-testülete megtárgyalta az Újszászi Rendőrőrs által 

készített, Újszász város közbiztonsági helyzetéről szóló beszámolót, melyet 

jóváhagyólag elfogad, és egyben megköszöni Szabó Zoltán megbízott 

Kapitányságvezető Úrnak, Juhász Tibor Parancsnok Úrnak és a Rendőrőrs 

dolgozóinak a város közbiztonságának eléréséhez kifejtett tevékenységét. 

 

Erről: 1./ Juhász Tibor Rendőrőrs Parancsnoka Helyben, 

          2./ Képviselő-testület tagjai, 

          3./ Udud Róza jegyző 

               é r t e s ü l.- 

 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

32/2013. (IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

a Városi Polgárőr Egyesület által készített, Újszász Város közbiztonsági helyzetéről 

szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

Újszász Város Képviselő-testülete megtárgyalta a Városi Polgárőr Egyesület által 

készített, Újszász város közbiztonsági helyzetéről szóló beszámolót, melyet 

jóváhagyólag elfogad, és egyben megköszöni az Elnök Úrnak és Polgárőr 

Egyesület tagjainak a város közbiztonságának eléréséhez kifejtett tevékenységét. 

 

Erről: 1./ Kolozsi Ferenc Elnök Úr Helyben, 

          2./ Képviselő-testület tagjai, 

          3./ Udud Róza jegyző 

               é r t e s ü l.- 
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A képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

33/2013. (IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

Újszász Város Közbiztonságáért Közhasznú Alapítvány által készített, Újszász Város 

közbiztonsági helyzetéről szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

Újszász Város Képviselő-testülete megtárgyalta Újszász Város Közbiztonságáért 

Közhasznú Alapítvány által készített, Újszász város közbiztonsági helyzetéről 

szóló beszámolót – 2012. évi Közhasznúsági jelentést –, melyet jóváhagyólag 

elfogad, és egyben megköszöni az Kuratórium elnökének és tagjainak az 

Alapítvány működése érdekében kifejtett tevékenységüket. 

 

Erről: 1./ Dr. Muskó Zsolt a Kuratórium Elnöke Helyben, 

          2./ Képviselő-testület tagjai, 

          3./ Udud Róza jegyző 

               é r t e s ü l.- 

 

 

3. Napirendi pont megtárgyalása 

(Újszász Város Önkormányzatának 2012. évi gyermekvédelmi és gyermekjóléti 

feladatainak ellátásáról szóló beszámoló megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Köszönti Magyar Margitot a Szolnoki Járási Hivatal 

Gyámhivatalának vezetőjét, Pomáziné Bakó Mártát, a Szolnoki Járási Hivatal újszászi 

Gyámhivatalának vezetőjét. A beszámolókat tárgyalta a Szociális, Egészségügyi és 

Foglalkoztatási Bizottság. Kéri a bizottság elnökét, hogy tájékoztassa a testületet a 

bizottság javaslatáról. 

 

Dr Szóró Magdolna: A szociális bizottság megtárgyalta és elfogadásra javasolja a 

beszámolót. Elmondja, hogy a bizottsági ülésen felmerült problémaként, hogy sok 

esetben egyedülállónak vallják magukat, miközben élettársi kapcsolatban élnek, illetve 

papíron elválnak, közben együttmaradnak. Felmerült még az a probléma is, hogy sok 

gyerek, akik ingyen étkeznek nem jelzik előre, ha nem kérik az ebédet, hiszen nekik így 

sem úgy sem kell fizetni az ebédért. Mit lehet ezzel tenni? 

 

Molnár Péter polgármester: Kéri a képviselő-testület tagjait, hogy tegyék meg 

hozzászólásaikat. 

 

H o z z á s z ó l á s o k 

 

Petrik Ferenc: Elmondja, hogy a Jegyző Asszonyhoz fordult egy családdal kapcsolatban, 

ahol az apuka neveli két kiskorú beteg gyermekét. Megkérdezte tőle és azt mondta, hogy 

3000 forintot kellene fizetni az ebédért, ezért nem tud ebédelni, de kiderült, hogy 

ingyenes étkezésre jogosultak, csak nem marad ott. Ezek a gyerekek támogathatók-e 

tovább, vagy odaparancsolhatók-e az ebédhez? 
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Dr Szóró Magdolna: Véleménye szerint legalább nyilatkozatot tehetne a szülő, hogy ha a 

gyerek mégsem kéri az ingyenes ebédet.  

 

Répási Csabáné Tóth Rozália: Elmondja, hogy megdöbbenéssel hallja, hogy van olyan 

gyerek, aki azért nem veszi igénybe az ingyenes étkezést, mert nem ízlik neki, vagy nincs 

kedve enni. A 17. oldalon a civil szervezetekről van szó. Nagyon sok civil szervezet 

munkáját elismerve szeretné kiemelni az Együtt Újszászért Egyesületet. A munkáját nem 

látja méltatva, megemlítve. Ennek az egyesületnek tagja. Támogatják a tartósan beteg 

gyerekeket pénzel és különböző programokkal. Támogatják a Vörösmarty Alapítványt, a 

HH-s és HHH-s gyerekeket az alapítványon keresztül. Minden évben a magányosok 

karácsonyán pénzbeli támogatást nyújtanak. Kirándulást szerveznek nekik minden évben.  

 

Molnár Péter polgármester: Valóban nagyon sokat tesz az Együtt Újszászért Egyesület, 

korrigálni fogják a beszámolót.  

 

Udud Róza jegyző: A gyermekvédelem egy nagyon érzékeny terület. Amikor valaki 

egyedülállónak vallja magát, az azt feltételezi, hogy külön lakcímen vannak 

bejelentkezve. Innentől kezdve nincs arra alapja, hogy ellenőrizze, hogy ez a valóságnak 

megfelel-e. Mindenféle nyomtatványon, kérelmen és nyilatkozaton anyagi és büntetőjogi 

felelőssége tudatában tesz nyilatkozatot. Ezek a szülők 98%-a egyedülállóként veszi 

igénybe a családi pótlékot is. Az iskolai végzettséggel kapcsolatban az óvodáztatási 

támogatás a HH-s és HHH-s gyerekeknél merült fel, hogy nem kell bekérni a hatóságnak 

az iskolai bizonyítványt, illetve nem ellenőrizheti, hogy a 8 általános iskolai végzettség 

fölött van-e egyéb végzettsége. A bizottsági ülésen elhangzott, hogy a bizottság tagjai 

tudnak olyanról, aki 8 általános iskolai végzettséget vallott be és közben érettségije van. 

Az óvodáztatási támogatást egy alkalommal állapítják meg és a megállapításának 

feltételei vannak, hogy legalább a gyerek két hónapig óvodába járjon. Változnak a 

folyósítás szabályai. Az óvodábajárás továbbra is feltétele a támogatás folyósításának, ha 

nem jár rendszeres óvodába a gyermek, a legközelebbi alkalommal a szülő nem kapja 

meg a támogatást. Az étkeztetéssel kapcsolatban elmondja, hogy valóban vannak olyan 

gyerekek, akik nem veszik igénybe az étkeztetést annak ellenére, hogy ingyenesen, illetve 

a gimnáziumi tanuló esetében 50%-os kedvezménnyel veheti igénybe. Az Igazgató 

Asszony tájékoztatása alapján nyilatkozatot töltetnek ki a szülőkkel, hogy a gyermek 

igénybe kívánja-e venni az étkeztetést, és azt hányszor, milyen alkalmanként. Az 

iskolában a hiányzást, a távollétet is jelezni kellene, de nem jelzik. Ha fizetős az ebéd, 

akkor a szülőnek ki kell fizetni azokat az ebédeket is, amelyeken nem volt ott a gyermek, 

de nem jeleztek előre. Az ingyen étkezők esetében ilyen visszatartó erő sincs. A 

gyereknek nincs kötelezettsége arra, hogy egyen. A szülő megteheti azt, hogy a 

kedvezmény igénybevételekor nyilatkozatot tesz arra, hogy nem kívánja az ingyenes 

ebédet igénybe venni. 

 

Dr Szóró Magdolna: Az ügyfél által tett nyilatkozatot akkor nem ellenőrizheti senki? 

Mindenki azt hazudik amit akar? 

Udud Róza jegyző: Környezettanulmányt lehet végezni és bizonyítani kell, hogy valóban 

együttélnek, mivel a nyilatkozat ellenkezőjét a hatóságnak kell bizonyítani. 

 

Dr Szóró Magdolna: Nagyon igazságtalannak tartja, amikor valakit el kell utasítani, mert 

36 forinttal meghaladja a jövedelme az előírtat és van olyan, aki a feltételekhez igazodva 

nyilatkozik olyat, amiről mindenki tudja, hogy nem igaz. 
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Petrik Ferenc: Felháborítja, hogy ezeknek az embereknek nincs döntően semmije, a tanár 

felel a gyermek étkeztetéséért, és a gyerek fogja magát és hazamegy. 

 

Molnár Péter polgármester: Arra kéri a képviselőket, hogy aki tud valamilyen 

információt, az tegye meg a jegyző asszony felé. 

Mivel több hozzászólás nem hangzott el, kéri, hogy szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

34/2013. (IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

Újszász Város Önkormányzat 2012. évi gyermekvédelmi és gyermekjóléti 

feladatainak ellátásáról szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

Újszász Város Képviselő-testülete megtárgyalta Újszász Város Önkormányzat 

2012. évi gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatainak ellátásáról szóló 

beszámolót, melyet jóváhagyólag elfogad, és egyben megköszöni a 

gyermekvédelem területén dolgozók tevékenységét. 

 

Erről: 1./ Magyar Margit Szolnoki Járási Hivatal Gyámhivatal vezetője 

          2./ Hajdú László Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal  

               Szociális és Gyámhivatala vezetője 

          3./ Képviselő-testület tagjai, 

          4./ Udud Róza jegyző 

               é r t e s ü l.- 

 

 

4. Napirendi pont megtárgyalása 

(A Szolnoki Kistérség Többcélú Társulása Zagyva menti Integrált Központja 2012. évi 

működéséről szóló beszámoló megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Köszönti Farkas Józsefnét a Zagyvamenti Integrált Központ 

Igazgatóját és munkatársait. A beszámolót tárgyalta a Szociális, Egészségügyi és 

Foglalkoztatási Bizottság. Kéri a bizottság elnökét, hogy tájékoztassa a testületet a 

bizottság javaslatáról. 

 

Dr Szóró Magdolna: A szociális bizottság elfogadásra javasolja az előterjesztést. 

 

Molnár Péter polgármester: Kéri a testület tagjait, hogy tegyék meg hozzászólásaikat. 

 

H o z z á s z ó l á s o k 

 

Bálint Ferenc: Elmondja, hogy az elmúlt költségvetésnél is szó volt arról, hogy az 

önkormányzatnak a társulás felé van még kötelezettsége. Nem tudja pontosan a 

nagyságrendjét, kb. 2 millió forint. Azt is tudja, hogy a központ nap mint nap küzd anyagi 

gondokkal. Az önkormányzat fizesse ki a központ részére ezt az összeget. 

 

Dr Szóró Magdolna: Csatlakozik ehhez a véleményhez. Az Igazgató Asszonnyal a 

bizottsági ülésen is tárgyalták ezt a témát. Azt javasolja, hogy amennyiben mód van rá, 

fizesse ki az önkormányzat ezt az összeget. 
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Molnár Péter polgármester: A központtal kapcsolatban a további lépésekről 

mindenképpen tárgyalnia kell a testületnek. Azt javasolja, hogy a soron következő 

testületi ülésen készüljön előterjesztés, áttekintve a jelenlegi pénzügyi helyzetet. 

 

Rózsa György képviselő eltávozott. 

 

Kaló Istvánné: Elmondja, hogy igazából a likviditási problémát nem ez az 1,6 millió 

forint okozza az intézménynél. Az éves támogatást 1/12-ed részben utalja a kistérség. A 

kifizetendő számlák azonban a téli hónapokban sokkal magasabbak. A finanszírozás 

rendszerén kellene változtatni. Meg kellene előlegezni a támogatást a január-februári 

hónapokban, a nyári hónapokban pedig kevesebb támogatást kellene adni. Mindenképpen 

szeretnének ebben segítséget nyújtani. 

 

Dr Szóró Magdolna: Elmondja, hogy a 26. oldalon van szerepeltetve olyan támogatási 

összeg, amelyet a kistérségi szerep miatt kap az intézmény. Mi lesz, ha nem kistérségi 

szinten fogják ellátni a feladatot? 

 

Farkas Józsefné: Elmondja, hogy ezt a pályázatot a szolnoki kistérség adta be közösen 

egy másik központtal, amelyben így tulajdonképpen öt település tartozik. Ezt a pályázatot 

tavaly adták be és döntés most született. Ha az intézmény átkerül az önkormányzathoz, 

akkor attól a pályázattól el kell búcsúzni, mivel azt a társulás nyerte. A támogatási 

szerződés megkötésére még nem került sor. December 31-ével megszűnt a társulás 

munkaszervezete. A pályázatba olyan dolgozók lettek beírva, akik már nincsenek ezen a 

területen.  

 

Molnár Péter polgármester: Kérdezi, hogy Martfű kiválása nem jelenti a pályázat  

befejeződését? 

 

Farkas Józsefné: Lehet módosítani a pályázatot és más településeket is be lehet vonni. Ez 

egy elég átfogó pályázat, amivel megcélozták a 0-100 éves korosztályt, minden 

korosztály számára összeállítottak olyan szabadidős programokat, képzéseket, 

szupervíziót. 

 

Dr Szóró Magdolna: Elmondja, hogy a szeretetszolgálat megkereste azzal, hogy ingyen 

gondozná az időseket.  

 

Farkas Józsefné: Több települést is megkerestek azzal, hogy házi segítségnyújtást 

látnának el abban az esetben, ha egy gondozónő kilenc ellátottat gondozhat. A bérüket 

teljes egészében a Baptista Szeretetszolgálat állná. 2013. január 1-jétől azokon a 

településeken lehet az egyháznak ilyen feladatot ellátni, ha azok kistérségi szinten nem 

biztosítottak. Ez Újszász tekintetében nem áll fenn, úgy tudja, hogy támogató 

nyilatkozatot nem írt alá az Önkormányzat sem. 

 

Molnár Péter polgármester: Mivel több hozzászólás nem hangzott el, kéri, hogy 

szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 
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35/2013. (IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

a Szolnoki Kistérség Többcélú Társulása Zagyva menti Integrált Központja 2012. évi 

működéséről szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

Újszász Város Képviselő-testülete megtárgyalta a Szolnoki Kistérség Többcélú 

Társulása Zagyva menti Integrált Központja 2012. évi működéséről szóló 

beszámolót, melyet jóváhagyólag elfogad, és egyben megköszöni az intézmény 

igazgatójának és dolgozóinak az intézmény működéséhez nélkülözhetetlen, 

fáradhatatlan munkáját. 

 

Erről: 1./ Farkas Józsefné Igazgató Asszony 

          2./ Képviselő-testület tagjai, 

          3./ Udud Róza jegyző 

               é r t e s ü l.- 

 

 

5. Napirendi pont megtárgyalása 

(Újszász Városi Önkormányzat 2012. évi költségvetési előirányzatainak teljesítéséről és a 

pénzmaradvány jóváhagyásáról szóló előterjesztés megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kéri a 

bizottságok elnökeit, hogy tájékoztassák a testületet a bizottságok javaslatáról. 

 

Dr Szóró Magdolna: A Szociális, Egészségügyi és Foglalkoztatási Bizottság elfogadásra 

javasolja az előterjesztést. 

 

Bogárné Simon Klára: Az Oktatási, Sport és Kulturális Bizottság szintén elfogadásra 

javasolja az előterjesztést. 

 

Rózsa György: Az Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja az előterjesztést. 

 

Bálint Ferenc: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság szintén elfogadásra javasolja 

az előterjesztést. 

 

Molnár Péter polgármester: Kéri a testület tagjait, hogy tegyék meg hozzászólásaikat. 

Mivel hozzászólás nem hangzott el, kéri, hogy szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással és ellenszavazat nélkül 

megalkotja 

 

Újszász Városi Önkormányzat 

7/2013.(IV.10.) rendeletét 

 

Újszász Városi Önkormányzat 2012. évi 

költségvetésének teljesítéséről és a 2012. évi 

pénzmaradvány jóváhagyásáról. 

 

A rendelet teljes szövegét a jegyzőkönyv 

………sz. melléklete tartalmazza. 
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6. Napirendi pont megtárgyalása 

(Újszász Városi Önkormányzat éves ellenőrzési jelentés és éves összefoglaló ellenőrzési 

jelentésről szóló előterjesztés megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Településfejlesztési 

Bizottság. Kéri a bizottság elnökét, hogy tájékoztassa a testületet a bizottság javaslatáról. 

 

Bálint Ferenc: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elfogadásra javasolja az 

előterjesztést. 

 

Vári Imre könyvvizsgáló: Megköszöni a képviselő-testületnek az eddigi közös munkát. 

Elmondja, hogy ez évtől már nem kötelező a könyvvizsgálat. További jó munkát kíván. 

 

Molnár Péter polgármester: Köszöni Vári úrnak az eddigi munkáját. Kéri a testület 

tagjait, hogy tegyék meg hozzászólásaikat. Mivel hozzászólás nem hangzott el, kéri, hogy 

szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

36/2013. (IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

a 2012. évi Éves ellenőrzési jelentés és éves összefoglaló ellenőrzési jelentésről 

 

Újszász Város Képviselő-testülete a 2012. évi éves ellenőrzési jelentés és éves 

összefoglaló ellenőrzési jelentést a határozatát mellékletét képező 1., 2., és 3. 

számú melléklet szerint fogadja el. 

 

Erről: 1./ Molnár Péter polgármester 

          2./ Képviselő-testület tagjai 

          3./ Udud Róza Jegyző 

          4./ Polgármesteri Hivatal Adó-és pénzügyi osztálya 

    - é r t e s ü l – 

 

7. Napirendi pont megtárgyalása 

(Létszámcsökkentési döntéssel kapcsolatos központi költségvetési hozzájárulás 

igényléséről szóló előterjesztés megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Településfejlesztési 

Bizottság. Kéri a bizottság elnökét, hogy tájékoztassa a testületet a bizottság javaslatáról. 

 

Bálint Ferenc: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elfogadásra javasolja az 

előterjesztést. 

 

Molnár Péter polgármester: Elmondja, hogy Peszekiné Herczeg Erikáról van szó az 

előterjesztésben, aki átkerült a járáshoz. Kéri a testület tagjait, hogy tegyék meg 

hozzászólásaikat. Mivel hozzászólás nem hangzott el, kéri, hogy szavazzanak. 
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A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

37/2013. (IV.09.) számú Képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

Létszámcsökkentési döntéssel kapcsolatos központi költségvetési hozzájárulás 

igényléséről 

 

1. Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország 2013. évi 

központi költségvetéséről szóló 2012. évi CCIV. törvény 3. számú mellékletének 

6. pontja, valamint a települési önkormányzatok és a többcélú kistérségi 

társulások létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos egyszeri költségvetési 

támogatás igénylésének, döntési rendszerének, folyósításának és elszámolásának 

részletes feltételeiről szóló 5/2013.(III.14.) BM rendelet alapján pályázatot nyújt 

be I. ütemben a feladatellátás racionálisabb megszervezése folytán felszabaduló 

– álláshely megszüntetéssel összefüggő – létszámcsökkentést eredményező 

döntése miatti pénzügyi kötelezettségeinek teljesítéséhez. 

 

2. Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testülete kijelenti, hogy az 

önkormányzat költségvetési szerveinél és az önkormányzat hivatalánál a 

meglévő üres álláshelyeken, az előreláthatólag megüresedő álláshelyeken vagy a 

tervezett új álláshelyeken; szervezeti változás, feladatátadás következtében az 

önkormányzat fenntartói körén kívüli munkáltatónál a létszámcsökkentéssel 

érintett álláshelyen foglalkoztatottak jogviszonyban töltött ideje 

folyamatosságának megszakítása nélküli foglalkoztatására nincs lehetőség. 

 

3. Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testülete a határozat 1. sz. melléklete 

alapján  határozza meg az önkormányzat intézményenkénti és összesített 

létszámkeretét. 

 

4. Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testületének döntése értelmében az 

intézményi engedélyezett létszámkeret-csökkentés közül, az Újszász Város 

Polgármesteri Hivatal intézmény létszámcsökkentéssel érintett közszolgálati 

jogviszony megszüntetés következtében keletkezett többletkiadás 

ellentételezésére 1 fő fizetési kötelezettsége kerül benyújtásra a pályázat 

keretében.  

 

5. Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi, hogy a 

pályázat keretében a jogviszony megszüntetése miatt fizetendő két havi 

felmentési illetmény és annak szociális hozzájárulási adójára, továbbá a 

jogszabály szerinti végkielégítés és szociális hozzájárulási adója teljes 

összegének 75%-a igényelhet támogatást.  

 

6. Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi, hogy a 

megszüntetett álláshely legalább öt évig nem állítható vissza, kivéve, ha 

jogszabályból (ide nem értve a települési önkormányzat rendeletét) adódó 

többletfeladatok ezt indokolttá teszik. 

 

Határidő: 2013. április 12. 

Felelős: Molnár Péter Polgármester 

Végrehajtásban közreműködik: Adó-és pénzügyi Osztály 
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Erről: 1./ Molnár Péter Polgármester 

 2./ Kaló Istvánné Alpolgármester 

 3./ Udud Róza Jegyző 

 4./ Polgármesteri Hivatal Adó-és Pénzügyi Osztálya 

 5./ Magyar Államkincstár JNKSZ Megyei Igazgatósága 

 é r t e s ü l.- 

 

 

8. Napirendi pont megtárgyalása 

(Állami fenntartásba került köznevelési feladatot ellátó intézmények használati és 

vagyonkezelési szerződésének megkötése a Klebelsberg Intézményfenntartó Központtal 

szóló előterjesztés megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kéri a 

bizottságok elnökeit, hogy tájékoztassák a testületet a bizottságok javaslatáról. 

 

Dr Szóró Magdolna: A Szociális, Egészségügyi és Foglalkoztatási Bizottság elfogadásra 

javasolja az előterjesztést. 

 

Bogárné Simon Klára: Az Oktatási, Sport és Kulturális Bizottság szintén elfogadásra 

javasolja az előterjesztést. 

 

Rózsa György: Az Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja az előterjesztést. 

 

Bálint Ferenc: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság szintén elfogadásra javasolja 

az előterjesztést. 

 

Molnár Péter polgármester: Kéri a testület tagjait, hogy tegyék meg hozzászólásaikat. 

Mivel hozzászólás nem hangzott el, kéri, hogy szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

38/2013. (IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t  

 

A Rózsa Imre Középiskola és Kollégium intézmény vagyonkezelési szerződésének 

megkötéséről 

  

Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja az Újszász Városi 

Önkormányzat és a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ közötti, a Rózsa 

Imre Középiskola és Kollégium intézmény vagyonkezelésére vonatkozó 

szerződést, és felhatalmazza a Polgármestert a szerződés megkötésére, valamint 

az ügyben keletkező egyéb hivatalos iratok aláírására. 

 

Határidő: 2012. december 15. 

Felelős:   Molnár Péter polgármester 

Erről: 1./ Molnár Péter polgármester, 

2./ Klebelsberg Intézményfenntartó  Központ, 

3./ Képviselő-testület tagjai, 
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4./ Udud Róza jegyző 

é r t e s ü l.- 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

39/2013. (IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t  

 

A Vörösmarty Mihály Általános Iskola és a Pedagógiai Szakszolgálat intézmény 

használati szerződésének megkötéséről 

 

Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja az Újszász Városi 

Önkormányzat és a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ közötti, a 

Vörösmarty Mihály Általános Iskola és a Pedagógiai Szakszolgálat intézmény 

használatára vonatkozó szerződést, és felhatalmazza a Polgármestert a szerződés 

megkötésére, valamint az ügyben keletkező egyéb hivatalos iratok aláírására. 

 

Határidő: 2012. április 10. 

Felelős:   Molnár Péter polgármester 

 

Erről: 1./ Molnár Péter polgármester, 

2./ Klebelsberg Intézményfenntartó Központ, 

3./ Képviselő-testület tagjai, 

4./ Udud Róza jegyző 

é r t e s ü l.- 

 

 

9. Egyéb kérdések megtárgyalása: 

 

9/1. napirendi pont: 

(Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testületének a talajterhelési díjról szóló 

9/2012.(III.07.) önkormányzati rendelete módosításáról szóló előterjesztés 

megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Településfejlesztési 

Bizottság, valamint az Ügyrendi Bizottság. Kéri a bizottságok elnökeit, hogy 

tájékoztassák a testületet a bizottságok javaslatáról. 

 

Rózsa György: Az Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja az előterjesztést. 

 

Bálint Ferenc: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság szintén elfogadásra javasolja 

az előterjesztést. 

 

Molnár Péter polgármester: Kéri a testület tagjait, hogy tegyék meg hozzászólásaikat.  

 

H o z z á s z ó l á s o k 

 

Dr Szóró Magdolna: Kérdezi, hogy hány ingatlanról van szó? 

 

Molnár Péter polgármester: 400 ingatlanról van szó, ebből 173 olyan, amelynél már 

megtörtént időközben a rákötés, 162 ingatlannál nem történt meg, de a gerincre való 
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rákötés rendelkezésre áll, illetve 50-100 körül van azoknak az ingatanoknak a száma, 

ahol csak kerti csap van. 

 

Pap Gábor a Polgármesteri Hivatal munkatársa: Ahol csak kerti csap van, az nem fizet 

talajterhelési díjat. 

 

Kaló Istvánné: Elmondja, hogy a tavalyi évben is mindenkinek fel volt hívva a figyelme a 

magas díjemelésre, amely az idén bevezetésre került és arra, hogy rendezzék a 

bekötéseket. Tízszeres a talajterhelési díj összege. Július 1-jétől már nem lesz semmiféle 

kedvezmény, ahol rendelkezésre áll a gerinchálózat, ott rá kell kötni, amelyet a Járási 

Hivatal ellenőrizni is fog. Aki ráköt a csatornahálózatra, annak erre az évre csatornadíjat 

kell fizetnie, nem pedig talajterhelési díjat, ami jóval kevesebb. A Polgármesteri 

Hivatalban Pap Gábor ad tájékoztatást. A rendeletben kedvezményként szerepel, hogy ha 

évi 24 m3-ig van a vízfogyasztás, akkor mentesül a talajterhelési díj alól, feltételezve, 

hogy azért ilyen alacsony a vízfogyasztás, mert nincs fürdőszoba. Problémaként 

jelentkezik, hogy az állattartók esetében szintén magas a vízfogyasztás és a talajterhelési 

díj ennek megfelelően kerül megállapításra. Ennek a megoldása az, hogy ha külön 

mellékvízmérő órát szereltetnek fel. A mellékvízmérő óra által mért mennyiség nem 

kerül beszámításba a talajterhelési díjba. Ezzel kapcsolatban a Víz- és Csatornaművek 

Zrt. ad felvilágosítást. Az önkormányzat által indított akcióról valamennyi érintett 

személyesen értesítve lesz. 

 

Répási Csabáné Tóth Rozália: Kérdezi, hogy mennyi az éves díjmegállapítás? 

 

Udud Róza jegyző: A díj alapja a 2012. évben elfogyasztott vízmennyiség. 24 m3-ig nem 

kell talajterhelési díjat fizetni. Ez lehetőséget ad arra, hogy akiknek csak kerti csapjuk 

van, vagy nincs fürdőszobájuk és egyedül élnek, azok mentesülnek a talajterhelési díj 

fizetése alól. A VCSM leközölte a tavalyi évi adatokat és a hivatal ezekből az adatokból 

dolgozik.  

 

Molnár Péter polgármester: Mivel több hozzászólás nem hangzott el, kéri, hogy 

szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotja 

 

Újszász Városi Önkormányzat 

8/2013.(IV.10.) rendeletét 

 

a talajterhelési díjról szóló 9/2012.(III.07.) 

önkormányzati rendelete módosításáról. 

 

A rendelet teljes szövegét a jegyzőkönyv 

………sz. melléklete tartalmazza. 

 

 

9/2. napirendi pont: 

(A 2013. évi civil szervezetek támogatásáról szóló előterjesztés megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Településfejlesztési 

Bizottság. Kéri a bizottság elnökét, hogy tájékoztassa a testületet a bizottság javaslatáról. 
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Bálint Ferenc: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elfogadásra javasolja az 

előterjesztést. 

 

Molnár Péter polgármester: Kéri a testület tagjait, hogy tegyék meg hozzászólásaikat. 

Mivel hozzászólás nem hangzott el, kéri, hogy szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

40/2013.(IV.09.) számú Képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

a 2013. évi Civil szervezetek támogatási tartalék felosztásáról 

 

Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testülete a 24/2013.(III.12.) számú 

határozatában jóváhagyott 3.200,0 eFt tartalékot az alábbiak szerint osztja fel: 

- Újszászi Liliom Néptánc és Hagyományőrző Egyesület támogatása 209,0 eFt, 

- Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szolnoki 

Katasztrófavédelmi Kirendeltségének támogatása 100,0 eFt, 

- Tartalék 2.891,0 eFt. 

 

A támogatás összegének felhasználásáról, folyósításáról és elszámolásáról a 

felek közötti írásbeli megállapodás rendelkezik. 

 

Felelős: Udud Róza Jegyző 

Határidő: 2013. április 15. 

 

Erről: 1./ Támogatott szervezet székhelyén 

 2./ Képviselő-testület tagjai 

 3./ Molnár Péter polgármester 

 4./ Udud Róza jegyző 

 5./ Polgármesteri Hivatal Adó-és pénzügyi osztálya 

      értesül. 

 

 

9/3. napirendi pont: 

(Képviselői tiszteletdíj közcélú felajánlásáról előterjesztés megtárgyalása.) 

 

Molnár Péter polgármester: Dr Szóró Magdolna képviselő tiszteletdíj felajánlásáról van 

szó az előterjesztésben. Kéri a testület tagjait, hogy tegyék meg hozzászólásaikat. Mivel 

hozzászólás nem hangzott el, kéri, hogy szavazzanak. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozza: 

 

41/2013.(IV.09.) számú képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

Képviselői tiszteletdíj felajánlásáról. 

 

Újszász Városi Önkormányzat Képviselő-testülete Dr Szóró Magdolna 

Képviselő 2013. március havi tiszteletdíjából 10.000.-Ft-ot pénzbeli juttatásra 

fordít. Ezzel egyidejűleg tudomásul veszi, hogy döntése az államháztartásról 
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szóló 2011. évi CXCV. törvény 34.§-a alapján, Újszász Város 

Önkormányzatának 2013. évi költségvetési rendeletében jóváhagyott személyi 

juttatás kiadás előirányzata és a pénzbeli juttatások előirányzata közötti 

előirányzat-átcsoportosítást von maga után.  

 

Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai 

 2./ Molnár Péter polgármester 

 3./ Udud Róza jegyző 

 4./ Polgármesteri Hivatal Adó- és Pénzügyi Osztálya 

     - é r t e s ü l - 

 

B e j e l e n t é s e k 

 

Molnár Péter polgármester: Szeretné megköszönni mindenkinek, aki a rossz idő ellenére részt 

vett a márciusi ünnepségen. Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy április 2-ától elrendelte 

az I. fokú belvízvédelmi készültséget a településen, másnap már a II. fokú készültséget is. 

Jelenleg a Káposztás-ér-t szivattyúzzák. Úgy tűnik, hogy a költségeket Vis Maior keretében el 

tudják számolni.  

 

Dr Szóró Magdolna: Szeretné, ha a kiskutat kitakarítanák. 

 

Molnár Péter polgármester: Húsvét előtt ki volt takarítva és le volt festve. 

 

Petrik Ferenc: Az elmúlt testületi ülésen felvetette az utak állapotát. A tájékoztatást megkapta. 

Meglepődve olvassa, hogy az érintett utak kátyúzására az anyagot már megrendelték. A 

kivitelezőt nem lehet számonkérni? 

 

Molnár Péter polgármester: Az utak három éve épültek, az aszfalttal nem volt gond. A tél 

folyamán minden út tönkrement. A jó időre várnak, hogy el tudják kezdeni a kátyúzást. Jó 

lenne, ha évente 3-4 aszfaltutat tudnának készíteni. 

 

Petrik Ferenc: Azt gondolta, hogy a kivitelezőt számon lehet kérni. A Dózsa György út is szét 

van repedezve. Apró repedések vannak rajta, amin befolyik a víz. Az útpadka is tele volt 

parlagfűvel. 

 

Molnár Péter polgármester: Amikor a Dózsa György út átadásra került, nem volt parlagfüves. 

Kezelik az út mindkét oldalát. 

A bejelentések végén szót ad Apró Ferenc újszászi lakosnak. 

 

Apró Ferenc: A Tavasz úttal kapcsolatban jött. Nem útépítő szakember, de úgy gondolja, 

hogy a kátyús útra ráterített aszfaltot nem tudja a henger megtömöríteni. Amint elvonultak a 

gépekkel, már nyomták is ki az aszfaltot. Azóta semmi nem történt. 

 

Molnár Péter polgármester: Nyár elejéig minden ilyen típusú munka rendbe lesz téve.  

Mivel bejelentés és napirendi pont nincs, így megköszöni a megjelenést és az ülést bezárja. 

 

 

Kmf. 

 

 /: Molnár Péter :/ /: Udud Róza :/ 

 polgármester jegyző 


